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Protokół  z posiedzenia Komisjia Statutowo – Regulaminowej Protokół  z posiedzenia Komisjia Statutowo – Regulaminowej 

z dnia z dnia 18 marca 18 marca 2018 r.2018 r.

 Tryb zwołania: zgodnie z planem komisji 

 Prowadzący obrady: Przewodniczący komisji Dariusz Pietrzykowski 

 Porządek obrad komisji 

1.1. Analiza omówienia Budzetu obywatelskiego za 2018 rok Analiza omówienia Budzetu obywatelskiego za 2018 rok 

2.2. Opiniowanie projektów uchwał 

3.3. Sprawy różne 

 Czas trwania posiedzenia  od 16.00 –  16.30

 Frekwencja Radnych: 9 z / 10  radnych obecnych  , Nieobecna : M. Chojnacka 

 Iwona Szczepanik – Naczelnik wydziału Promocji Miasta 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Komisji Dariusz PietrzykowskiPrzewodniczący Komisji Dariusz Pietrzykowski – przywitał wszytskich na posiedzeniu komisji  – przywitał wszytskich na posiedzeniu komisji 

Ad. 1 Analiza omówienia Budżetu obywatelskiego za 2018 rok Ad. 1 Analiza omówienia Budżetu obywatelskiego za 2018 rok 

Iwona Szczepanik Iwona Szczepanik – material został przygotowany jeśli są pytania to proszę – material został przygotowany jeśli są pytania to proszę 

Patryk TrybulecPatryk Trybulec – mam propozycje do budżetu , budzet nam rośnie i ten procent też nam rośnie, – mam propozycje do budżetu , budzet nam rośnie i ten procent też nam rośnie,

była sytuacja przy tym budżecie , że straż pożarna złożyła taki nieduży projekt , który uzyskał dużobyła sytuacja przy tym budżecie , że straż pożarna złożyła taki nieduży projekt , który uzyskał dużo

głosów,  ale  wiemy,  że  on  nigdy  nie  będzie  miał  szansy  przy  takich  dużych  projektach,  mamgłosów,  ale  wiemy,  że  on  nigdy  nie  będzie  miał  szansy  przy  takich  dużych  projektach,  mam

propozycje , aby podzielić ten projekt duży i projekt mały i wydzielić kwotę na duży projekt 90% propozycje , aby podzielić ten projekt duży i projekt mały i wydzielić kwotę na duży projekt 90% 

i na mały 10 % , aby takie małe projekty też miały szansę. i na mały 10 % , aby takie małe projekty też miały szansę. 

Iwona  Szczepanik  Iwona  Szczepanik  –  trzeba  zapytać  radców  prawnych,  bo  z  pewnością  trzeba  zmienić  zapisy  –  trzeba  zapytać  radców  prawnych,  bo  z  pewnością  trzeba  zmienić  zapisy  

w uchwale. w uchwale. 

Patryk Trybulec-Patryk Trybulec- pewnie tak, ale żeby to zmienić przed następną edycją budżetu obywateskiego pewnie tak, ale żeby to zmienić przed następną edycją budżetu obywateskiego

Andrzej Mentel – Andrzej Mentel – mówilismy już o tym, że takie małe projekty nie mają szans i faktycznie te 10% mówilismy już o tym, że takie małe projekty nie mają szans i faktycznie te 10% 

z  tej  duże kwoty  moglibyśmy przeznaczyć  na  te  małe  inicjatywy.  Bo te  małe  projekty  byłyby  z  tej  duże kwoty  moglibyśmy przeznaczyć  na  te  małe  inicjatywy.  Bo te  małe  projekty  byłyby  

w kwocie ok 50 000 lub 60 000 tys zł. w kwocie ok 50 000 lub 60 000 tys zł. 

Patryk Trybulec Patryk Trybulec – były projekty za 20 000 zł i wtedy takie trzy małe projekty byłyby realizowane. – były projekty za 20 000 zł i wtedy takie trzy małe projekty byłyby realizowane. 

Andrzej Mentel – zaczynaliśmy z budżetem ok 470 000 zł łacznie na trzy okręgi  , teraz było 

580 000 zł dobrze byłoby sformułować wniosek, żeby pan burmistrz nam odpowiedział jakie są 
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możliwości prawne. Ja myślę , że o takie 10% moglibyśmy wnioskować. 

Marcin Gadecki – ta kwota, która rośnie nie możemy porównywać do tej kwoty, która była cztery 

lata temu. Bo jeśli mielibysmy wykonąć tą inwestycję która była wtedy to  dzisiaj nie moglibyśmy jej

zrealizować. 

Wojciech Maćkowski – padło tutaj , że 90% przezanczyć na duży projekt , a 10% na małą inwestycję

czyli ok 50 000 zł to wtedy moim zdanie pierwsze miejsce uzyska duża inwestycja , a drugie mała za

tą kwotę, a nie kilka małych. 

Jolanta  Moćko  –  ale  moze  być  też  tak,  że  będzie  kilka  maych  inwestycji  ,  które  nie  będzie

potrzebowało, aż tyle środków i wtedy jakiś następny projekt też może zostać zrealizowany. 

Wojciech Maćkowski – trzeba to jakoś w uchwale uregulować. 

Patrycja Juszczyk – w rzeczywistości rzadko jest tak, że ktoś nie wykorzystuje tej kwoty. 

Dminik Penar – ten pomysł jest o tyle fajny, ze można by pomyślec o trzech projektach w dzielnicy

bo to zadecyduję, że ludzie będa chetniej oddawali głosy. 

Andrzej Mentel –  myślę, że zasady mogą być jak w tych dużych projektach jest określlona pula

pieniędzy i każdy niech się zastanowi jak można je rozdysponować. 

Dominik Penar  – ideą budżetu obywateskiego jest to, żeby zaktywizować mieszkanców i potem,

żeby te projekty żyły i  rozwijały się. Jesteśmy jedynym miastem, które całą pule przeznacza na

jeden  projekt.  To  nie  jest  idea  budżetu  obywatelskiego.  Realizacja  takich  małych  inwestycji

przyniesie  nam większą  wartość,  niż  realizacja  jednej  potężnej  inwestycji.  To  kluczowa decyzja

przed nami. 

Jolanta  Moćko  –  zawsze  jest  problem  ,którą   dzielnicę  wybrać  bo  my jako  radni  powinniśmy

popierać praktycznie wszystko co w mieście sie dzieje. Może to jest jakiś kierunek i warto nad tym

pomyśleć. Po to jesteśmy radnymi, żeby te duże inwestycje popierać i taki jest cel. 

Patryk Trybulec – kiedyś nie było placów zabaw, parków , tężni miasto było nieinwestowane teaz te

rzeczy już są chodzi o to, żeby  ludzi więcej się zaangażowało, a byłyby przynajmnie dwa projekty

realizowane. 

Andrzej  Mentel –  te  nasze  działania mają iść  w kierunku oczekiwań mieszkańców. Mieszkańcy

oczekują czegoś co jest dodaną wartością.Nie chodzi o chodniki, ulice bo to jest obowiązek gminy .

Na początku chodziło nam o to, żeby w każdej dzielnicy coś powstawało, problem był wielkosci,

podjęliśmy decyzje  ,  że łączymy wszyskie  te  środki,  zobaczcie  państwo,  że  po pewnyym czasie

okazuje, się , że każda część miasta ma chociażby duży plac zabaw, może sie okazać, że te duże
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projekty nam się wyczerpią i wtedy wrócimy do punktu wyjścia. Ja widzę, że są jeszcze projekty,

które wymagają dużo środków, zobaczymy jak to sie rozwinie za rok znowu się spotkamy z tym

tematem i będziemy mogli podyskutować. 

Patrycja Juszczyk-  mam pytanie jeszcze do pani naczelnik, czy możemy powziąć jakieś działania,

żeby ta frekwencja była jeszcze większa, biorąc pod uwagę , że dzieci też tu moga brać udział  

w głosowaniu .  Ja rozumiem, że to jest  trudne bo państwo informujecie na fb przypominacie  

o terminach jest to na stronie internetowej , ja nie wiem, czy to nie jest czasem mentalnośc ludzi

chciałabym, abyśmy się nad tym, też zastanowili. Wydaje mi się, że to ciągle jest mało. 

Andrzej Mentel – oprócz  dużego działania wydziału są jeszcze działania mieszkańców, którzy te

projekty zgłaszają. Ja nie wiem co by można zrobić więcej w sprawie reklamy. Z biegiem czasu może

to będzie postępowało na większy plus.

Dominik Penar – jeśli nie zmienimy tej formuły to frekwencja nie będzie większa bo niektórych

odstarsza kwota na duże projekty. Jeżeli my dajemy kwotę na duży projekt to mniejsze projekty nie

mają szans i ludzie się nie angażują. Jeśli stworzymy to na zasadzie mini grantu to będzie większy

sukces. Zupełnie inny jest odbiór jak wygra kilka małych projektów niż jeden duży. 

Jolanta  Moćko  – proszę  nam  przygotować  projekt  uchwały,  aby  był  zgodny   pod  wzgledem

prawnym 

Przewodniczacy komisji odczytał wniosek 

DU-RM .0014.1.2019 w sprawie: Komisja Statutowo – Regulaminowa proponuje aby począwszy od

tegorocznej  edycji  Budżetu  Obywatyleskiego  kwotę  podzielić  odpowiednio  na  dwa  rodzaje

projektów: projekt duzy 90% kwoty i projekt mały 10% zabezpieczonej kwoty. 

Przewodniczacy Komisji Dariusz Piatrzykowski – kolejny punkt 

Ad 2 Opiniowanie projektów uchwał 

Projekt Nr DU    

w sprawie występowania mieszkańców Czeladzi z obywatelską inicjatywą  uchwałodawczą. 

Jolanta Moćko – projekt był już podejmowany, ale urząd wojewódzki uchylał w tej chwili projekt

jest po konsultacji z nadzorem 

Opinia komisji pozytywna

Wynik głosowania: 

Głosów „ZaZa”- 9
Głosów „PrzeciwPrzeciw” – 0
Głosów „Wstrzymujących sięWstrzymujących się” -  0
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Ilość członków komisji  - 10 
Obecnych na posiedzeniu -9

 Ad 3 Sprawy bieżace 

brak 

Przewodniczacy Komisji Dariusz Pietrzykowski – dziękuję wszystkim i zamykam posiedzenie

Przewodniczący Komisji Statutowo- Regulaminiowej 

Dariusz Pietrzykowski 

W załaczneniu: 
1. Zawiadomienie o zwołaniu komisji 
2. Lista obecności, 

 Protokół został napisany, dnia:  20.03.2019 
 Protokolant : Joanna Kwarciana
 Protoków  udostępniony w BIP, dnia 
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